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ACTA DEL CONSELL SECTORIAL DE PRESIDÈNCIA, DRETS DE LA 
CIUTADANIA, PARTICIPACIÓ, SEGURETAT I PREVENCIÓ DEL 

DISTRICTE DE LES CORTS 

 

 

De la sessió feta el dia 11 de juliol, a les 18.30 hores, a la Sala Consell de la seu del 
Districte de les Corts. 

ASSISTENTS 

• Antoni Coll  President del Consell 
• Rodolf Mancho Conseller del PDeCAT 
• Cristian Sais     Conseller del GMD 
• Jordi Castellana Conseller d’ERC 
• Míriam Casanova     Consellera del PPC 
• Jorge Feijóo            Conseller de Cs  
• Francesc Félez Inspector de Mossos d’Esquadra 
• Jordi Verdaguer Intendent de la Guàrdia Urbana 
• Laia Creus  Tècnica de la Direcció de Serveis a les Persones 
• Xavier Cubells  Secretari del Consell 

 

ORDRE DEL DIA 

1 – Aprovar, si escau, l’acta de la sessió anterior. 

2 – Presentació de les dades policials del Districte. 

3 – Pla d’equipaments. 

4 – Procés de la Colònia Castells. 

5 – Protocols dels acumuladors patològics. 

6. Precs i preguntes 
 



 
 

 
 

Previ a l’inici dels temes per tractar a l’ordre del dia, el secretari llegeix els supòsits de 
compliment obligat de la Llei orgànica de protecció de dades per aplicar als òrgans de 
participació. 
 

1 – Aprovar, si escau, l’acta de la reunió anterior. 
 
S’aprova l’acta de la reunió anterior sense cap esmena. 
 

2 – Presentació de les dades policials del Districte. 

 
L’inspector de Mossos d’Esquadra, el Sr. Francesc Félez, i l’intendent de la Guàrdia 
Urbana, el Sr. Jordi Verdaguer, expliquen l’informe amb les dades policials del Districte 
de les Corts. Com a punts remarcables: 
La informació es refereix als delictes al districte. Es poden haver denunciat a qualsevol 
lloc, però han passat a les Corts. És informació interanual des de l’1 de juny de 2017 
fins a l’1 de juny de 2018. 
L’inspector explica que la percepció en seguretat costa recordar-la en el temps. 
Sobretot és important fixar-se en els tres últims mesos de la sèrie on es veu que els 
delictes han anat baixant. Pel que fa al detall, els delictes contra el patrimoni han pujat 
el 2,7%. És important tenir en compte que el 92% dels fets a les Corts són delictes 
contra el patrimoni. El 58% són furts, delicte menor, sense violència. 
Els robatoris amb força a domicilis han baixat en 73 delictes. Amb força a establiments 
han pujat en 48 més.  
Des de Mossos es treballa en dos aspectes prioritaris: els delictes contra les persones i 
els delictes contra domicilis, que acostumen a produir-se quan l’habitatge està buit. 
També han baixat les estrebades. 
En resum, l’inspector considera que les Corts no és un mal barri per viure-hi des del 
punt de vista de la seguretat, i que aquesta sensació de seguretat va millorant. 
L’intendent de la GUB explica les infraccions administratives. L’accidentalitat ha baixat 
de 659 a 604 casos. Els morts han passat de 3 a 2, però l’objectiu, evidentment, ha de 
ser zero. Aproximadament el 40% dels casos són per conduir sota els efectes de 
l’alcohol, i pràcticament el 50% dels casos són per conduir sense carnet. O bé són 
casos en què els han tret el carnet o són persones que venen de països on no hi ha 
conveni. 
Respecte a controls d’alcoholèmia, han baixat però són més eficients. El nivell d’alerta 
per terrorisme fa que per cada control mínim hi hagi 2 cotxes, 1 comandament i 5 
agents. 
Dins les seves prioritats, la primera és el control del trànsit, la segona, la seguretat 
ciutadana, i la tercera, la de policia administrativa: ordenances, llicències... 
En el període s’ha assistit 227 casos de menors, la majoria es perden en els partits del 
Barça. També és aquests dies quan hi ha venda il·legal de llaunes de beguda. 



 
 

 
 

Respecte al consum de begudes alcohòliques a la via pública, s’ha fet un esforç 
important sobretot a l’estiu i a les places. Ara tot està bastant tranquil. 
La bona relació amb els Mossos, porta a fer actuacions conjuntes que es valoren molt 
positivament. També la relació amb la comunitat és contínua, ja que suposa una 
millora preventiva important. 
 
S’obre torn de preguntes, les més destacables: 

- Com està el tema de la venda d’estupefaents al districte? Ha baixat de 645 a 
612. 

- Els carrils bici han fet augmentar la sinistralitat? Al districte no s’ha notat. La 
GUB té una patrulla ciclista només dedicada a això. Es van utilitzant els carrils 
però encara no és gaire intensiu. No és preocupant. 

- On hi ha més accidents? Sobretot a la Diagonal i les seves grans cruïlles. 
- Es fa pagar una taxa per fer el test d’alcoholèmia. Quina és l'evolució dels 

ingressos? Es cobra quan hi ha extracció de sang. Tenen l'evolució dels que 
donen positiu. Buscarà el document i aportarà les dades. 

- Encreuament de la Creu de Pedralbes, quina solució hi ha? Va ser un cas de 
mala sort, respon l’intendent. No hi havia rastre de substàncies ni venien de les 
festes del barri de la Mercè, però es van ajuntar molts factors: un mes de 
carnet de conduir, una persona al maleter del cotxe... No anaven a una gran 
velocitat, però en frenar el cotxe es va desplaçar i va xocar. S’ha estudiat molt 
l’encreuament i no és un punt negre. 

- Els serenos de Pedralbes van bé? És un cotxe de seguretat privada que 
comprova l’entorn i si troben alguna cosa truquen a la GUB. No és cap destorb 
per a la GUB, al contrari. No és incompatible ni interfereix. 

- La prostitució. La solució és perseguir els usuaris? Està molt focalitzat. Es parla 
d’unes 35 persones que es dediquen a la prostitució. Es dona a l’interior de la 
zona universitària. No hi ha queixes i es manté el seguiment per tal que no 
s’ampliï a altres zones. No és prioritari, però estan pendents. 

- Carles III amb travessera, no hi ha bolardo. És una zona de risc amb molta 
gent. Respon l’inspector Félez que hi ha una comissió del Ministeri de l’Interior 
que determina les accions antiterroristes a tota la ciutat. La comissió ha decidit 
que allà no és necessari. 

 
L’intendent de la GUB explica que prèviament a cada partit del Barça hi ha una reunió 
per decidir un cop analitzats els riscos. Buscarà les dades i li passarà al conseller 
tècnic. 
 

3 – Pla d'equipaments 

4 – Colònia Castells 

 



 
 

 
 

Respecte a aquests dos punts, el president del Consell pregunta als assistents què 
volen fer. Tots els assistents són grups polítics i tenen tota la informació que ja s’ha 
comentat altres vegades. El Pla d’equipaments es presentarà als consells de barri per 
presentar l'informe treballat a la Comissió de Seguiment. Tothom hi està d’acord i es 
passa al punt següent. 

 

5 – Acumuladors patològics 

Laia Creus, tècnica de la Direcció de Serveis a les Persones i al Territori, explica el nou 
protocol d’acumuladors patològics que s’ha dissenyat per a tota la ciutat. Abans cada 
districte tenia el seu propi i ara s’ha unificat. Es reforça el paper de la tècnica de 
prevenció que coordina el circuit. També s’ha incorporat un agent imprescindible en el 
circuit, l’equip de salut mental. 

Els casos entren de moltes maneres diferents, per GUB, Serveis Socials, veïns, els 
tècnics del Districte... Són pocs casos al districte, però que causen molta alarma entre 
el veïnat. És un problema de salut mental, són persones amb una malaltia. 

La part més important és la verificació del cas, ja que hi ha uns determinants per 
definir si es tracta d’un acumulador patològic o és una altra situació. No tot és 
acumulació. 

És molt complicat actuar d’ofici i, per entrar a un domicili, en cas que la persona no 
permeti l’accés, només es pot entrar amb ordre judicial. És un procés molt complicat i 
molt llarg.  

6. Precs i preguntes 

No n’hi ha cap i el president aixeca la sessió a les 20.00 hores.  
 

 

  
 


